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Røsnæs Udvikling & Beboerforening 

 

Bestyrelsesmøde tirsdag den 30.oktober 2012 kl. 19.00 i klubhuset. 

Dagsorden og referat 

Tilstede: Troels, Mogens, Trine, Kirsten, Lis, Lars, Charlotte 

Afbud fra: Tom, Ane,Hans 

Glemte at melde afbud: John 

 

 

1. Økonomi  

Fyrcafe: Omsætning 89.000 kr- overskud 43.000, indbrud og tab fra indbrud 

ca. 10.000 

Nyt møde med Christian Feddersen, rengøring, vedligeholdelse , entre er 

blevet drøftet, indkøb. 

Der har været rigtig mange frivillige på Fyret og det er gået godt med  

positive tilbagemeldinger. Nogle frivillige har stået på Fyret op til 5-6 gange 

og for at afbøde for dette kunne der  godt bruges 20 frivillige mere. Kender 

bestyrelsen nogle frivillige  der har lyst til, det så skriv navn og mailadresse til 

Troels. 

 

 

Lokalhistorisk arkiv: 9.018,00 kr 

 RUB: 60.578,00 kr 

Ulstrup Mølle: 116.200kr 

Udviklingsteamet: 7.000,00 kr 

Rock på Spidsen: Overskud- planlægningsmøde torsdag 1/11 kl. 16 i 

tennishuset. 

 

2. Nyt fra Ulstrup Mølle 

• Fondsansøgninger: Karsten, Jens Arne , Mogens og Troels har holdt et 

nyt møde med Paw om et nyt tilbud. Troels og Karsten går sammen 

og skriver nye fondsansøgninger.- fx LAGmidler til 375.000 og 75.000 fra 

kommunen. Midler skal skaffes inden ¼- 2013. Nordea, SPJensens fond, 
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+ andre lokale fonde. Er der nogen ideer fra bestyrelsen, så skriv det 

gerne til Troels, Novo, Gyproc. Ansøgningen kan Troels vise og få gode 

råd  hos Trine Testmann. Troels skriver fondsansøgning sammen med 

Karsten, men projektbeskrivelsen skal sikkert skrives af en anden. Trine 

vil gerne  læse og rette ansøgningerne.  

 

3. Nyt fra Lokalhistorisk Arkiv: Arkivernes dag er søndag 10/11 og Røsnæs 

lokalhistorisk arkiv holder åben på Sandåsvej kl. 14-16 – Husk at møde op hvis 

I kan, da denne gruppe også er en del af RUB og den gør et stort arbejde 

for lokalhistorien på Røsnæs 

 

4. Projekt Røsnæs Rundt (Status)- Ansøgningen blev afleveret  8/10-2012. Vi ser 

frem til få et positivt svar den 1. December 2012. Friluftsrådet vil gerne 

medfinancere ca. 400.000 – 800.000, samt LAG ca. 500.000. Evt. kommunen 

kan stå som midlertidigt lån til projektet indtil  pengene kan udbetales fra 

fondene. Støtte fra Naturstyrelsen, kun til private som Tom Dyrehøj, Olav 

Madsen, Vagn- Hybershøj og de skal ligge i nærheden af fredede områder, 

hvilke alle tre også gør med fredede høje, klinter, og langdysse. Troels sender 

en ansøgning til naturstyrelsen om søgning til borde/bænke sæt.Skov – og 

naturstyrelsen støtter formentlig de delprojekter der må være på Røsnæs 

spidsen. 

 

OBS! Projektbeskrivelsen ligger på hjemmesiden og alle kan gå ind og orientere sig 

der- www.roesnaes-udvikling.dk  OBS det er en meget flot og velbearbejdet 

projektbeskrivelse! 

 

5. Maritimt aktivitetshus.  

•  Spektrum Arkitekter har givet et tilbud på 60.000 kr til en 

projektbeskrivelse, men de er klar over at det har foreningen sikkert 

ikke  råd til og derfor har  de givet et nyt tilbud på en skitseforslag til  

45.000 kr og med den klausul, at skulle der komme  fondstøtter  på 

den, vil de have den videre tegningudarbejdelse. Dialog med fonde 

er spektrum arkitekterne smaddergode til.  

• På nuværende tidspunkt har kommunen givet tilsavn til at de gerne vil 

betale  20.000 kr til udarbejdelse af en ny skitseforslag.Troels vil søge 

om   10.000 fra landdistriktet. Kan kommunen financere det, så  slipper 

projektet for  moms og på den måde er der så kun 15.000 som RUB 

skal betale. 
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• I aften synes de fremmødte, at vi skulle vente med ansøgning til fonde 

indtil afgørelse fra ’Stedet Tæller og Røsnæs Rundt’ kommer. 

Forhåbentlig   bliver afgørelsen positiv, og vi regner med at den vil 

bane vejen for flere landmarks på Røsnæs. Et af de 14 landmarks i 

Stedets Tæller, er udbedring af stranden ved Røsnæs Havn, og der er 

også en henvisning til aktivitetshuset i projektbeskrivelsen. Da må vi se 

frem til at andre fonde ser positivt på nye ansøgninger og på den 

måde er med til at støtte op om en helhedsløsning på Røsnæs.  

 

6. Planlægning 1. søndag advent: Lis 

Bestyrelsen tager hver især deres ”stald”lygter med, så folk kan tage dem i 

hånden og sprede hygge i optoget fra tuleræ til kirke og videre til 

forsamlingshuset, hvor de stiller dem ude. 

Ernst vil gerne give en kirkegudstjeneste og siger god for godteposer  fra 

menighedsrådet. 

Juletræ mangler stadig – Lis spørger Tove og Jens. Erna og Lars har lysene og 

et stik til kroen? Kan det mon lade sig gøre? Kirsten spørger sine sønner om 

trompetmusik. Adventarrangementet begynder Kl. 16 ved træet, derefter 

kirke og afsluttes i forsamlingshus kl. 17, hvor huset  sælger gløgg og 

æbleskiver. 

Troels får Henning til at lave et opslag ved byporten om denne 1. Søndag i 

advent.  

 

7. Julefrokost 

• Salg af billetter- der er indtil nu solgt 56, der må gerne sælges 20 mere. 

• Planlægning: Lis mødes med Hanne Merete og Jens. 

• Amerikansk lotteri: Lis// Troels prøver at ringe til Niels Erik Banko for evt. 

en anbefaling uden codaafgift i 5 forskellige farver. 10 lodder 50 kr og  

25 lodder på 100 kr.  

• Troels, Mogens og Lis spørger en hel masse lokale om sponsorgaver til 

amerikansk lotteri. 

Torsdag  15/11kl. 16 dækker Trine, Troels, Kirsten, Lis, Charlotte bord. 

Lokalbrugs spørges om lån af røde duge. 

Brugsen leverer øl, snaps, kaffe, the, sneøl, vin ,vand - Lis sidder med  

bestillingslisten fra sidste år og den forpligter. 

Pengekasserne fra fyret benyttes til denne aften og der ligger 500 i 

byttepenge i hver kasse. 
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8. Byforskønnelse: Trine, Ane, Kirsten, Tom, Lars: Kommunen har købt huset og 

har planlagt at rive det ned inden nytår i 2012. Efter nedrivningen skal 

grunden reetableres til byforskønnelse og fælles udeplads til gående, leg, 

og P. 

Der er flere ideer til hvad byforskønnelsesgruppen kan arbejde med som fx 

en kogræsserlaug  ved Præstegården, de mange grønne pladser i Ulstrup 

kunne også forskønnes, ’husets’  grund – vær med til at besigtige den efter 

nedrivningen og komme med forslag til tiltag, der kommer alle tilgode i 

byen. En konkurrence om den flotteste have, eller et foredrag om fx 

podning af træer eller  fra  en haveforening. 

Byforskønnelsesgruppen vil holde et møde i nærmeste fremtid og  bl.a. 

diskutere nogle af disse forslag, samt komme med en tilbagemeldig til 

næste møde  i december eller til januarmødet. 

  

9. Eventuelt 

Lokalrådet for Hejninge og Stillinge er gået sammen om at udvikle 2 sogne i 

2008. Troels har besøgt dem og fik gode ideer  med hjem som fx at udgive 

postkort om vores halvø og aktiviteter, institutioner, historie, turisme m.m.  

Præsentation af lokalrådet: Stllinge & Hejninge. Lad dig inspirere på 

hjemmesiden. www.2sogne.dk 

10. Næste møde 

Tirsdag 4/12 – 2012 kl. 19 i klubhuset- Kirsten bager æbleskiver, Mogens tager 

syltetøj med fra Elin, Charlotte tager sig af gløggen. 

Husk at sætte et X i kalenderen og melde afbud, hvis du er forhindret i at 

komme. 

 

30/10-2012 Ref. Charlotte 

 

 

 

 

 


